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Protokół 11/2020 

z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego 

w dniu 25 listopada 2020 roku 

 

 

WAK.0012.3.11.2020 

 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w trybie zdalnym. Przewodniczący Komisji Pan Piotr 

Choroś otworzył posiedzenie, witając członków Komisji i obecnych gości. Lista obecności 
radnych i gości na posiedzeniu stanowi załącznik Nr 1 i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Opiniowanie projektu budżetu na 2021 rok, ze szczególną analizą zabezpieczenia 

środków na bezpieczeństwo publiczne. 

4. Przygotowanie i omówienie planu pracy Komisji Porządku Publicznego na 2021 rok. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono żadnych uwag – został przyjęty do 

dalszego procedowania jednogłośnie stosunkiem głosów: 

9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

3. Opiniowanie budżetu na 2021 rok, ze szczególną analizą zabezpieczenia 

środków na bezpieczeństwo publiczne. 

  Przewodniczący Komisji poprosił Panią Skarbnik Katarzynę Rembelską                          

o przedstawienie projektu budżetu Powiatu Legionowskiego na 2021 rok. 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że budżet Powiatu Legionowskiego na 2021 rok był 

konstruowany w bardzo trudnej sytuacji na rynku,  z uwagi na rozwój kolejnej fali pandemii 

Covid - 19. Ograniczenia spowodowane były również brakami kadrowymi pracowników 

pionu finansowego, którzy byli nieobecni ze względu np. na kwarantannę. Nadmieniła, że 

pomimo przeszkód, udało się zakończyć prace nad projektem budżetu w terminie.  

Pani Skarbnik zaznaczyła, że jeżeli chodzi o dochody na przyszły rok, planowane są na 

poziomie ponad 122.000.000,00, wydatki – prawie 135.000.000,00, rozchody – ponad 

14.000.000,00, w tym zaplanowano środki otrzymane w roku 2020 z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych. Na przyszły rok planowane są również emisje obligacji 7.600.000,00. 

Nadmieniła, że w rozchodach zaplanowana jest spłata obligacji zaciągniętych w 2019 roku, 

a także spłatę pożyczki Jessica. Na przyszły rok, planowany jest również deficyt ponad 

12.700.000,00. Zaznaczyła, że w tym roku, tak jak i w ubiegłym nie zaplanowane zostały 

nagrody jubileuszowe i odprawy emerytalne dla pracowników zatrudnionych w jednostkach 

powiatowych – jest to kwota ponad 1.000.000,00. Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, 

iż w tym roku udało się te środki wprowadzić z powrotem do budżetu, więc ma nadzieję, 

że w przyszłym roku również się to uda, np. w ramach oszczędności, które uda się 

wygenerować przez te jednostki lub w formie zwiększenia planu.  

Pani Skarbnik powiedziała, że w projekcie budżetu pojawiła się nowa pozycja – składki na 

Pracownicze Plany Kapitałowe, naliczane od podstawy emerytalno – rentowej od 
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wynagrodzeń. Zaplanowano również w jednostkach środki na wydatki związane z Covid – 

19.  

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że jeśli chodzi o stronę dochodową: 

1) PIT jest wyższy w stosunku do roku poprzedniego o ponad 2.100.000,00 w stosunku 

do planu pierwotnego; 

2) jeżeli chodzi o subwencję – ponad 3.600.000,00 więcej, w stosunku do 

poprzedniego roku; w tym subwencja oświatowa ponad 2.000.000,00 wyższa; 

3) jeżeli chodzi o Janosikowe, to też jest bardzo duży wzrost i obciążenie  tą wpłatą 

dla Powiatu Legionowskiego – kwota ponad 2.700.000,00.  

Większość zadań realizowanych w ramach bezpieczeństwa po stronie wydatków, związana 

jest z finansowaniem Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Legionowie. Są to środki 

otrzymane od Wojewody Mazowieckiego, na przyszły rok jest to kwota ponad 

6.200.000,00. Środki zaplanowane na ten cel obejmują przede wszystkim wynagrodzenia 

oraz pochodne od wynagrodzeń, wypłaty uposażeń dla funkcjonariuszy, nagrody 

uznaniowe, ekwiwalenty w zamian za umundurowanie, a także świadczenia takie jak 

równoważniki za remont lokalu mieszkalnego, brak lokalu, czy zasiłki na zagospodarowanie 

oraz wydatki statutowe związane z utrzymaniem komendy oraz zakup niezbędnych 

materiałów, a także remonty oraz konserwacje sprzętu i wyposażenia. Ze środków 

własnych Powiatu Legionowskiego, planowane jest tak jak w roku ubiegłym, wypłatę 

nagród dla policjantów – kwota 20.000,00 a także opłacenie strzelnicy – kwota 2.000,00. 

Oczywiście środki te, będą przeprowadzone przez fundusz wsparcia. Prowadzenie 

działalności profilaktycznej i edukacyjnej wśród dzieci i młodzieży oraz na programy z 

zakresu porządku publicznego oraz ochrony obywateli i zapobiegania przestępczości – 

kwota 3.000,00. Dotacja na dofinansowanie zadań zleconych do realizacji 

stowarzyszeniom, czyli środki zaplanowane na zadania w zakresie gotowości ratowniczej, 

prowadzenia zadań ratowniczych, organizowanie prowadzenia szkoleń ratowników 

wodnych, utrzymanie gotowości operacyjnej sprzętu ratowniczego oraz prowadzenie 

dokumentacji wypadków – środki wyższe o 10.000,00 w stosunku do roku poprzedniego – 

jest to kwota 40.000,00. Środki w wysokości 5.000,00 planowane są na WOPR na 

podstawie zawartej umowy na usuwanie statków lub innych obiektów pływających na 

obszarze Powiatu Legionowskiego i ich przechowywanie w strzeżonym porcie lub przystani. 

Planowane są również środki na zadania prowadzone przez Centrum Kryzysowe – kwota 

13.000,00. Zadania głównie na działalność profilaktyczną oraz zakup materiałów 

promujących zasady bezpieczeństwa, współfinansowanie organizacji szkoleń młodzieży 

grupy ratownictwa wodnego organizowanych przez Legionowskie WOPR, a także 15.000,00 

na zakup nagród z okazji Dnia Strażaka dla wyróżnionych funkcjonariuszy. 

W zakresie ochrony środowiska gospodarki komunalnej rolnictwa, leśnictwa i łowiectwa, 

czyli zadań realizowanych przez Referat Zarządzania Środowiskiem, zaplanowane jest: 

1) 15.000,00 na dotację dla Spółki Wodnej Wieliszew na działania związane z 

modernizacją sieci rowów melioracyjnych;  

2) 11.000,00 – to środki na ekwiwalenty na zalesianie wypłacane właścicielom gruntów 

za wyłączenie gruntów rolnych na rzecz prowadzenia upraw leśnych;  

3) 8.400,00 – środki na III edycję konkursu ekologicznego „Myśl globalnie, działaj 

lokalnie”, związanego ze zbiórką surowców wtórnych; 

4) 12.000,00 – to środki zabezpieczone na badania emisji hałasu; 

5) 24.000,00 – środki na abonament na obsługę 25 czujników jakości powietrza; 

6) 3.500,00 – na zakup kosza na plastikowe nakrętki; 

7) 39.000,00 – na wykonanie nasadzeń zastępczych drzew. 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że bezpieczeństwo publiczne to również poprawa 

bezpieczeństwa ruchu drogowego i parametrów technicznych dróg. W ramach tego 

zaplanowane zostało: 

1) 380.000,00 - środki na oznakowanie poziome i pionowe; 

2) 300.000,00 – środki w ramach przebudowy przejść dla pieszych na drogach 

powiatowych (m.in. środki te zostaną przeznaczone na skrzyżowanie drogi 

powiatowej 1805W ul. Nasielska z ul. Polną i Zaokopową w Serocku oraz na drodze 

powiatowej nr 1810 ul. Wolskiej w Stanisławowie Pierwszym przy Gminnym 

Ośrodku Kultury, na zadanie inwestycyjne „Wykonanie dokumentacji projektowej 
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odcinków dróg powiatowych i skrzyżowań, na przyszły rok uwzględniono wykonanie 

dokumentacji projektowej dotyczącej skrzyżowania drogi powiatowej nr 1822W ul. 

Niepodległości i ul. Przedpełskiego – Pani Skarbnik nadmieniła, że Komisja Porządku 

Publicznego wnioskowała do Zarządu Powiatu o wykonanie takiej inwestycji; 

rozbudowa drogi wojewódzkiej skrzyżowanie ul. Suwalnej z ul. Nowodworską w 

Łajskach - Pani Skarbnik nadmieniła, że Komisja Porządku Publicznego wnioskowała 

do Zarządu Powiatu o wykonanie takiej inwestycji – zaplanowane jest na to zadanie 

100.000,00 na wykonanie dokumentacji projektowej – dokumentacja zostanie 

przekazana Mazowieckiemu Zarządowi Dróg Wojewódzkich w celu realizacji tej 

inwestycji. W ramach bezpieczeństwa najmłodszych mieszkańców powiatu 

zaplanowana jest realizacja projektu związanego budowa miasteczka ruchu – kwota 

20.000,00. Zaznaczyła, że miasteczko ruchu drogowego to alternatywa dla dzieci 

na spędzanie wolnego czasu, a także zapoznanie się z przepisami ruchu drogowego 

i podstaw zachowania na drodze.  

Przewodniczący Komisji podziękował Pani Katarzynie Rembelskiej za wypowiedź                      

i zaproponował dyskusję.  

Pan Mirosław Kado powiedział, że uważa iż najważniejszy jest zrównoważony rozwój 

powiatu, a jednym z głównych elementów tego rozwoju jest rozwój dróg powiatowych – 

remonty, budowa nowych dróg, przebudowy w kierunku udrożnienia ruchu i zabezpieczenia 

większego bezpieczeństwa na drogach. Nadmienił, że będzie głosował za projektem 

budżetu, ale chciał zaznaczyć, że największe inwestycję drogowe odbywają się najczęściej 

w miejscowościach, z których pochodzi aktualny Starosta.  Dodał, iż np. droga w Nieporęcie 

jest drogą bardzo uczęszczaną, to droga w Karolinie nie jest drogą wybitnie uczęszczaną, 

choć wymaga remontu.    

 

Przedstawiony projekt budżetu Powiatu Legionowskiego na 2021 rok, został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Porządku Publicznego stosunkiem głosów: 

 

9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Opinia projektu budżetu stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

4. Przygotowanie i omówienie planu pracy Komisji Porządku Publicznego              

na 2021 rok. 

  Przewodniczący Komisji zwrócił się do członków Komisji z pytaniem, czy plan pracy 

Komisji Porządku Publicznego pozostaje w takim samym kształcie jak w 2020 r, czy są 

propozycje zmian do planu?  

Pan Mirosław Kado poinformował, iż projekt jest dobry i na chwilę obecną nie wymaga 

modyfikacji, a przewodniczący i radni będący członkami Komisji zawsze maja prawo wnieść 

nowy punkt pod obrady.  

Przewodniczący Komisji zaproponował, aby punkt dotyczący opracowywania wniosków do 

projektu budżetu Powiatu Legionowskiego przenieść z miesiąca września do porządku 

obrad w lipcu, ponieważ we wrześniu powinny pojawić się już gotowe propozycje. Dodał 

również, iż z porządku Komisji w grudniu zdjęty będzie punkt dotyczący zatwierdzenia 

planu pracy Komisji, ponieważ odbędzie się to na posiedzeniu w dniu dzisiejszym 

(listopadowym).  

Pan Piotr Choroś zapytał również, czy miesiąc sierpień pozostaje miesiącem wakacyjnym, 

czyli bez posiedzenia? 

Pan Zbigniew Garbaczewski uściślił, iż w tym roku przerwa wakacyjna odbyła się w lipcu. 

Pan Zenon Durka potwierdził, iż uchwałą Rady Powiatu ustalono, iż miesiącem wolnym jest 

lipiec, a sierpień jest miesiącem pracy.  

Przewodniczący stwierdził, iż Komisja w lipcu powinna się odbyć, a w porządku obrad 

będzie opracowanie wniosków do projektu budżetu powiatu legionowskiego na 2022 r.   



 

4 

 

W związku z brakiem innych propozycji i uwag, Przewodniczący zarządził głosowanie  

w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Porządku Publicznego na 2021 r. Plan pracy został 

przyjęty stosunkiem głosów: 

 

9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Plan pracy Komisji Porządku Publicznego na 2021 rok stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.  

 

  Pani Katarzyna Rembelska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany planu 

budżetu na 2020 rok. Poinformowała, iż budżet na 2020 rok został zmniejszony o 4,4 mln 

zł, jednocześnie zrezygnowano z emisji obligacji. Przeprowadzone analizy wykazały, iż 

wystarczy środków na realizację zaplanowanych zadań do końca roku, w związku z czym 

nie ma potrzeby zadłużania powiatu. Jednocześnie zrezygnowano z pozycji dotyczącej 

obsługi tych obligacji, czyli prowizji i odsetek w wysokości 105.000 zł.   

Pani Skarbnik poinformowała, iż jeśli chodzi o zmiany będące w kompetencji Komisji to 

zmniejsza się plan wydatków na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska o 27.000 zł. 

Środki te były przeznaczone na konkurs ekologiczny, wykonanie pomiarów emisji hałasu 

oraz organizację akcji ekologicznych z udziałem uczniów szkół powiatowych. Zmiany są 

konsekwencją oszczędności wygenerowanych z uwagi na brak możliwości przeprowadzenia 

części inicjatyw przez pandemię COVID-19. W związku z tym uaktualniono również dane 

dotyczące ochrony środowiska. Ogólnie na wydatki związane z ochroną środowiska 

przeznacza się w roku 2020 kwotę w wysokości 115.300 zł, z czego z opłat i kar za 

korzystanie ze środowiska 45.000 zł przeznacza się na pokrycie tych wydatków, natomiast 

ze środków własnych powiatu przeznacza się na te wydatki 70.300 zł.      

Pan Piotr Choroś podziękował Pani Katarynie Rembelskiej za przedstawienie projektu 

uchwały.  

Głos zabrał radny, Pan Mirosław Kado, który poinformował, iż nie powinno się w czasie  

pandemii ograniczać środków na promocję powiatu i na druk gazety powiatowej, jednakże 

będzie głosował za zmianą uchwały.  

W związku z brakiem innych pytań przystąpiono do głosowania w sprawie pozytywnego 

zaopiniowania projektu uchwały. Wynik głosowania: 

 

9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

  Do protokołu nie zgłoszono żadnych uwag. Protokół nr 10/2020 z posiedzenia 

Komisji Porządku Publicznego w dniu 21 października został przyjęty następującym 

podziałem głosów:  

 

  9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

    

7. Wolne wnioski. 

 

  Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, iż w szpitalu w Nowym Dworze Mazowieckim- 

szpitalu COVID-owym - brakuje różnych środków, a trafiają tam mieszkańcy powiatu,  

to czy powiat w jakiś sposób wsparł ten szpital? Jeśli nie to poinformował, iż chciałby złożyć 

wniosek o to, aby przygotować wsparcie dla tego szpitala.   

Radny zwrócił się również z uwagami dotyczącymi inwestycji w Chotomowie – 

skrzyżowanie ul. Lipowej z ul. Kordeckiego. Poinformował, iż inwestycja zawiera dużo 

błędów. Zawężenie drogi spowoduje rozjeżdżenie chodnika przez ciężarówki, które 

wjeżdżają do znajdującego się tu zakładu. Plan zagospodarowanie terenu przewiduje  
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w tym miejscu teren przemysłowy. Dodatkowo Gmina Jabłonna miała inny plan w tym 

zakresie.   

Pan Konrad Michalski odniósł się do pierwszego tematu przedstawionego przez Pana 

Zbigniewa Garbaczewskiego. Poinformował, iż szpital w Nowym Dworze Mazowieckim 

dwukrotnie zwracał się do Starostwa o pomoc i taka pomoc została udzielona na miarę 

możliwości powiatu.     

Pan Grzegorz Kubalski odniósł się do inwestycji na ul. Lipowej. Poinformował, iż gmina 

Jabłonna zmieniła swoją koncepcję między okresem kiedy decyzja odnośnie poprawienia 

przejścia dla pieszych w tym miejscu była gotowa, a chwilą obecną kiedy gmina ma wizję 

wykonywania znacznie ambitniejszej inwestycji. Dodatkowo poinformował, iż był w tym 

miejscu na wizji lokalnej w dniu wczorajszym, jest również w kontakcie z osobami, które 

w Starostwie Powiatowym odpowiadają bezpośrednio za opracowanie tego projektu. Pan 

Grzegorz Kubalski poinformował, iż zlecił symulacje na ile ten układ, który został 

zaproponowany, pozwala na obsługę pojazdów ciężkich. Wydaje się, że może być to bardzo 

utrudnione. W zależności od wyników symulacji jest możliwe wprowadzenie stosownych 

zmian w zakresie tej inwestycji, tak aby zachować racjonalność projektu.   

Pan Piotr Choroś poinformował, iż również jest w tą sprawę zaangażowany,  

a w najbliższych dniach będzie jasność sytuacji, co do rozwiązania tej sprawy.   

Przewodniczący poinformował, że do wszystkich członków Komisji Porządku Publicznego 

zostały przesłane informacje uzupełniające z posiedzenia komisji w dniu 21.10.2020 r.: 

1) od Pani Anety Gawin z Zarządu Zlewni w Warszawie – część opisowa Oceny Stanu 

Technicznego wału Jabłonna – Nowy Dwór Mazowiecki – stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu;  

2) od Naczelnika Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Pana Pawła Zająca, dotycząca 

podejmowanych przez Zarząd Powiatu w Legionowie działań mających na celu 

zapewnienie bezpieczeństwa na drogach powiatowych i ciągach pieszych, w 

rozpoczynającym się sezonie zimowym 2020/2021 – stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

 

8. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Posiedzenie Komisji zamknął Przewodniczący Piotr Choroś.  

                  

 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Porządku Publicznego 

         

        Piotr Choroś 

 

 

 

Protokół sporządziła: 
Agata Szraga 


